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Protokoll från riksstämma 2022-04-23--24 
Sveriges Ornitologiska Förening – BirdLife Sverige 

Närvarande: Enligt upprop av regionombud, medlemmar, styrelseledamöter och anställda 
samt talare och gäster enligt förteckning.   

Tid: Lördag 23 april 9.00 – 17:00. Söndag 24 april 09:00 – 12:30. 

Plats: Riksstämman 2022 hålls i Stora Brännbo konferens och hotell, Sigtuna.  

§ 1  Riksstämman öppnas
Ordföranden Lotta Berg och föreningschef Stina Rigbäck hälsar alla närvarande ombud, 
medlemmar, styrelseledamöter, anställda och gäster välkomna. Lotta Berg förklarar 2022 års 
riksstämma för öppnad.  

§ 2 Val av mötesordförande och ersättare
Beslut  
Riksstämman väljer Annika Bergman till ordförande för stämman och Lotta Berg som 
ersättare.  

§ 3 Val av mötessekreterare
Beslut  
Gunilla Hjorth väljs till sekreterare för stämman. 

§ 4 Val av två justerare och två rösträknare
Beslut 
Riksstämman väljer Annelie Larsson och Mats Axbrink till justerare och tillika rösträknare. 

§ 5 Fråga om stämman har blivit utlyst i behörig ordning
Inbjudan med kallelse skickades ut via e-post den 21 december 2021. Kallelsen lades även ut 
på föreningens hemsida samma datum samt var införd i Vår Fågelvärld nr 6 2021.  
Beslut 
Riksstämman anser att stämman har blivit utlyst i behörig ordning enligt stadgarna. 

§ 6  Fastställande av röstlängd
Dennis Kraft presenterar röstlängden för 2022 som är utskickad, visas på skärmen samt 
justeras av Annika Bergman efter upprop. Ombud för motsvarande 32 mandat är närvarande. 
Frånvarande är regionalföreningar från Blekinge, Dalarna, Gotland, Jämtland, Norrbotten, 
Sörmland, Värmland och Ångermanland.  
Beslut 
Riksstämman beslutar att fastställa röstlängden. 
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§ 7  Fråga om övriga deltagares yttranderätt
Beslut 
Riksstämman beslutar att samtliga närvarande har yttranderätt. 

§ 8 Naturlänken och Naturuppdraget
Anette Barr och Kajsa Grebäck från kansliet presenterar två verktyg för föreningens arbete 
kring fågelintresse: Naturlänken är ett volontärbaserat projekt riktat till lärare i syfte att 
förenkla utomhuspedagogik och naturundervisning. Ett nätverk byggs upp med 
fågelföreningar runt om i landet och en kunskapsbank skapas med material och aktiviteter. 
Naturuppdraget är ett webbaserat spel för att sprida fågelintresse och kunskap om naturen. 
Genom uppdrag och utmaningar kan man upptäcka och lära om natur och djurliv. Gå gärna in 
på naturuppdraget.se och skapa egna uppdrag som passar er regionalförening. 

§ 9 Information om Fågeldialogen
Kajsa informerar om Fågeldialogen, en digital dialogtimme på onsdagar 19:30 – 20:30 med 
olika teman kring föreningens tre ben – fågelskydd, fågelforskning och fågelintresse. Timmen 
inleds med en dialog mellan två personer om ett ämne som sedan alla deltagare får utbyta 
tankar och idéer om. Länk till mötet och information om kommande fågeldialoger finns på 
hemsidan: www.birdlife.se/fagelintresse/fageldialogen. Dialogtimmarna är interna för 
BirdLife Sveriges regionalföreningar och aktiva, som gärna får tipsa om nya ämnen.  

§ 10 Ungdomsverksamheten och lägerverksamhet
Hugo Karlström och Tyra Jakobsson från Ungdomsskådarna presenterar föreningens 
verksamhet för barn och unga mellan 12 och 25 år. De önskar samarbete med 
regionalföreningar kring läger och andra aktiviteter. Ungdomsskådarna skapar sammanhang 
och möjlighet till gemenskap för natur- och fågelintresserade barn och ungdomar runt om i 
landet. Mer information finns på https://ungdomsskadarna.birdlife.se/ samt sociala medier. 

§ 11 Information om Falsterbo Bird Show
Stina och Kajsa informerar om den resa Falsterbo Bird Show (FBS) gjort från den tidigare 
mässan på Naturum till fjolårets nystart vid Ljungen. Programmet för 2022 är under 
uppbyggnad; idéer om programpunkter kan lämnas till Kajsa. Årets FBS hålls utomhus vid 
Ljungen i Falsterbo 2–4 september. Ett bra samarbete har upprättats mellan BirdLife Sverige, 
Skånes Ornitologiska Förening, Vellinge kommun och Studiefrämjandet i avsikt att 
vidareutveckla mässan. Vellinge kommun delfinansierar en projektledare, Eva Hjärne, på 25 
procent. Den nya projektgruppen avses behållas även kommande år för att bygga en stabil 
organisation för FBS. Ungdomsskådarna vill gärna ha med en representant i projektgruppen.  

§ 12 Fåglar inpå knuten
Niklas Aronsson presenterar Fåglar inpå knuten, föreningens offentliga Facebook-grupp som 
nu har 157 000 medlemmar. Gruppen startades 2014 och har de senaste åren vuxit snabbt. 
Över 5 000 är 18-25 år - en potential för nya medlemmar till Ungdomsskådarna - men 
tyngdpunkten ligger på kvinnor kring 65 år. Det görs cirka 300 nya inlägg och 3 000 
reaktioner varje dag. Niklas och övriga administratörer jobbar hårt för att hålla en trevlig 
stämning i den stora gruppen. En viktig uppgift är att värva medlemmar till BirdLife Sverige. 
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§ 13 Information om att driva projekt/söka finansiering och ansökningar
Mia Ericsson från kansliet presenterar vad den nyskapade projektavdelningen ska arbeta med, 
vad kansliet kan hjälpa till med för den som vill driva ett projekt, samt genom vilka fonder 
man kan söka finansiering. Mia håller på att kartlägga och sammanställa möjliga finansiärer 
till fågelprojekt runt om i landet. De projekt som fått medel i år omsätter totalt 6,6 Mkr. 

§ 14  Medlemsstatistik
Dennis Kraft och Stina Rigbäck berättar att BirdLife Sverige nu har ca 17 000 medlemmar, 
något mer än förra året. När Västergötlands OF går med i Kedjan får riksföreningen 400 fler 
medlemmar medan Västergötland får 800 och därmed ytterligare en röst på kommande 
riksstämma. Bland de nya medlemmarna 2021 är tyngdpunkten 55+ i ålder och 51 procent 
kvinnor. Flera regionalföreningar är stabila i medlemsantal över tid men Närkes OF har fått 
många nya kvinnliga medlemmar under pandemin och vuxit från 400 till 700 medlemmar.  

§ 15 Organisationsarbetet
Caroline Jacobsson informerar om pågående arbete med att förstärka BirdLife Sveriges 
organisation inför framtiden så att vi kan uppnå våra mål. Processen inkluderar såväl kansliet 
och styrelsen som samtliga regionalföreningar. Hittills har workshops hållits och en intern 
positionering tagits fram för att i organisationen kunna belysa vad som är unikt för just 
BirdLife Sverige och vilken grund föreningen ska stå på framgent.  

§ 16 Kedjan
Kjell Carlsson från styrelsen rapporterar om senaste utvecklingen av det interna samarbetet 
Kedjan. Västergötlands OF har nu gått med, medan Upplands OF och Smålands OF har tagit 
sina första beslut. Diskussioner pågår med flera andra regionalföreningar, och i dagsläget är 7 
av de 25 regionalföreningarna med. Arbetsgruppen bestående av Kjell, Josefina Pehrsson, 
Kajsa Grebäck samt Dennis Kraft vill gärna ha kontakt med fler regionalföreningar i frågan. 
Det påpekas att Kedjan är i grunden till för att stärka den interndemokratiska processen. 

§ 17 Presentation av Naturbutiken
Markus Tallroth informerar om BirdLife Sveriges bolag Naturbutiken, som har fysiska 
butiker på Ölands södra udde och på Stenhusa Gård. Webbutiken naturbutiken.se har vuxit 
kraftigt under pandemiåren. Bolaget har nu firat 40 år, är Nordens största återförsäljare av 
kikare och fågellitteratur samt en mötesplats för skådare och naturintresserade. Samtidigt som 
sortimentet breddats har Naturbokhandeln bytt namn till Naturbutiken, uppdaterat sin grafiska 
profil och renoverat butiken i Stenåsa. Följ gärna butiken på sociala medier. 

§ 18 Presentation av Avium
Terése Karlsson Halldén berättar om BirdLife Sveriges bokförlag Avium som ger ut böcker 
om fåglar, biologisk mångfald, natur, miljö och trädgård. Under 2021 kom fem nya böcker ut 
vilket är det största antalet som förlaget hittills gett ut under ett år. 2022 kommer flera titlar att 
tryckas om men även en ny titel kommer att släppas. Följ gärna förlaget på sociala medier. 
Det går även att anmäla sig till förlagets nyhetsbrev på aviumforlag.se.  

§ 19 Presentation av vår värd, Stockholms Ornitologiska Förening (StOF)
Ordförande Eva Johansson och åtta andra medlemmar från StOF presenterar sin verksamhet. 
StOF är regionalförening för Stockholms län men i praktiken även lokalförening för 
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Stockholms stad och de närmaste kranskommunerna. Medlemsantalet var nära 3 100 förra 
året. Projekt bedrivs för backsvala, tornseglare och tjäder samt aktivt arbete gentemot 
länsstyrelsen gällande storskarv. Ett stort inventeringsprojekt pågår i Nationalstadsparken. 
Cirka 75 programaktiviteter arrangeras per år, delvis i samarbete med lokalföreningar och 
Rapphönan Stockholm. Tidskriften Fåglar i Stockholmstrakten är målgruppsanpassad till en 
medelhög fågelkunskapsnivå och har korrespondenter i lokalföreningarna.  

§ 20 Styrelsens verksamhetsberättelse 2021
Lotta Berg presenterar verksamhetsberättelsen. Där redogörs för föreningens aktiviteter inom 
fågelintresse, nationellt och internationellt fågelskydd, inventeringar, Ottenby fågelstation 
med mera samt många sidor om verksamheten i de regionalföreningar som skickat in 
rapporter. Bolagen, kommittéerna, tidskrifterna och ungdomsskådarna presenteras.  
Underlag 
Verksamhetsberättelse för 2021 från styrelsen. 

§ 21 Framläggande av årsredovisning 2021
Hans Bredberg presenterar årsredovisningen, som har tre delar: förvaltningsberättelse, 
resultat- och balansräkning samt tilläggsupplysningar. Årets resultat var 397 tkr för 
föreningen och 1,9 Mkr för koncernen, vilket är glädjande. Naturbutiken har haft ett mycket 
bra år, vilket lett till att 500 tkr kan föras över till Fågelskyddsfonden.  
Underlag 
Årsredovisning med förvaltningsberättelse samt balans- och resultaträkning för 
räkenskapsåret 2021. 

§ 22 Framläggande av revisionsberättelse avseende 2021
Auktoriserad revisor Jesper Thomelius från REDO berättar om hur revisionen gått till för 
förening och dotterbolag. Lekmannarevisor Stefan Desai skriver också under 
revisionsberättelsen. Jesper anser att föreningens ekonomiavdelning arbetar på ett 
professionellt sätt med deadlines, avstämningar och månadsbokslut samt att underlag finns för 
styrelsen att fatta beslut på ekonomiskt sunda grunder. Han intygar att utvecklingen av den 
ekonomiska styrningen har förbättrats avsevärt de senaste fem åren samt att ekonomin sköts 
på ett tillfredställande vis. Årsredovisningen är upprättad enligt lagen. Revisorerna tillstyrker 
att riksstämman fastställer resultat- och balansräkning samt att styrelsen beviljas ansvarsfrihet. 
Underlag  
Revisionsberättelse för 2021. 

§ 23 Fastställande av resultaträkning och balansräkning samt koncernresultaträkning och
koncernbalansräkning 
Beslut 
Riksstämman beslutar att fastställa resultaträkning och balansräkning samt föreningens 
koncernresultaträkning och koncernbalansräkning för 2021.   

§ 24  Beslut om fördelning av föreningens resultat mellan olika fonder och övrigt eget kapital
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Styrelsens förslag är att årets resultat, 397 tkr, disponeras på så vis att avkastningen som 
härrör till donationskapital respektive ändamålsbestämda medel, 22 tkr, tillförs respektive 
ändamål och att resterande resultat, 375 tkr, tillföres föreningens egna kapital. 
Underlag 
I styrelsens årsredovisning föreslagen fördelning av föreningens resultat mellan olika fonder 
och övrigt eget kapital. 
Beslut 
Riksstämman beslutar fördela föreningens resultat enligt styrelsens förslag. 

§ 25  Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för 2021 års förvaltning
Beslut 
Riksstämman beslutar att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 2021 års förvaltning. 

§ 26  BirdLife International, kort om Task Forces och den nya strategin
Niclas Lignell och Daniel Bengtsson presenterar BirdLife Europe and Central Asias (BLE) 
förslag till regional verksamhetsplan för åren 2022–2027. Endast 15% av EU:s yta har 
gynnsam bevarandestatus för biologisk mångfald. Fåglar är särskilt hårt drabbade med 20% 
av arterna hotade och 25% med minskande trender. Verksamhetsplanen föreslår bl a att lyfta 
fram flyways-arbetet i vår region, att skapa en ny arbetsgrupp för kommunikation samt att, 
utöver bevarandearbetet, fokusera mer på restaurering och återskapande av miljöer. 

§ 27  Havsbaserad vindkraft
Daniel Bengtsson från kansliet informerar om nuläget kring den havsbaserade vindkraften, 
vilken regeringen beräknar ska producera en tredjedel av svensk energianvändning år 2040. 
Tillsammans med våra grannländer kan totalt uppemot 5 000 vindkraftverk komma att 
placeras ut i Östersjön, vilket kan bli ett problem för flyttfåglar. Presentationen följs av dialog 
kring nuläget och framtida utbyggnad av havsbaserad vindkraft. Daniel har skickat ut utkast 
till nya riktlinjer om vindkraft för BirdLife Sverige, synpunkter skickas in senast 15 juni.  

§ 28  Motion från Erik Hirschfeld, Nils Kjellén, Magnus Ullman, Per Undeland och Uno
Unger om validering av fynd i Artportalen 
Per Undeland föredrar motionen, som tar upp brister i valideringen av ett stort antal fynd i 
Artportalen från de senaste 20 åren. Motionärerna vill ålägga Nationella rapportkommittén 
eller annat organ att via de regionala rapportkommittéerna se till att problemet åtgärdas innan 
årsmötet 2023. Eva Mattsson förklarar riksstyrelsens förslag till beslut, som istället innebär att 
riksstyrelsen uppdras att, med hjälp av berörda kommittéer och andra lämpliga instanser, 
utreda hur felaktiga observationer och oavslutade ärenden kan åtgärdas effektivt. På 
riksstämman 2023 kommer riksstyrelsen att återrapportera om arbetet.   
Underlag 
Motion från Erik Hirschfeld, Nils Kjellén, Magnus Ullman, Per Undeland och Uno Unger om 
validering av fynd i Artportalen samt styrelsens svar på motionen. 
Ordföranden frågar stämman om motionen ska antas eller avslås. Ordföranden frågar därefter 
stämman om styrelsens alternativa yrkande ska antas eller avslås. 
Beslut 
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Ordföranden finner att riksstämman har avslagit motionen och bifallit styrelsens alternativa 
förslag.  

§ 29  Motion från Östra Smålands OF om att inrätta tjänst som sakkunnig för skogliga frågor
Åke Nilsson föredrar motionen, som föreslår att BirdLife Sverige inrättar en tjänst som 
sakkunnig för skogliga frågor relaterade till BirdLifes verksamhet. Kjell Carlsson förklarar 
riksstyrelsens svar på motionen, som istället innebär att riksstyrelsen uppdras att undersöka 
möjligheterna att inrätta en fågelskyddstjänst med fokus på skog, med målsättning att anställa 
en sådan tjänsteman så snart som möjligt. 
Underlag 
Motion från Östra Smålands OF om att inrätta tjänst som sakkunnig för skogliga frågor samt 
styrelsens svar på motionen. 
Ordföranden frågar stämman om motionen ska antas eller avslås. Ordföranden frågar därefter 
stämman om styrelsens alternativa yrkande ska antas eller avslås. 
Beslut 
Ordföranden finner att riksstämman har avslagit motionen och bifallit styrelsens alternativa 
förslag.  

§ 30  Fastställande av arvoden/kostnadsersättningar till styrelsens ledamöter samt revisorer
Valberedningen föreslår följande: Förtroendevalda utom valda auktoriserade revisorer arbetar 
ideellt. Inga arvoden utgår. Ersättning kan lämnas för faktiska kostnader i samband med 
möten och uppdrag. Vid användande av egen bil utgår ersättning med skattefritt belopp (för 
närvarande 1,85 kr per km). Förtroendevald kan i undantagsfall få ersättning för förlorad 
arbetsinkomst, när uppdrag inte kan utföras utan att ordinarie inkomst påverkas. För 
auktoriserad revisor utgår arvode enligt avtal. 
Beslut 
Riksstämman beslutar enligt valberedningens förslag. 

§ 31 Beslut om antalet ledamöter i styrelsen
Valberedningen föreslår att styrelsen liksom tidigare ska bestå av tolv ledamöter för 
kommande verksamhetsår. 
Beslut 
Riksstämman beslutar enligt valberedningens förslag. 

§ 32 Val av ordförande ej aktuellt

§ 33 Val av styrelseledamöter för tiden 2022–2025
Valberedningen föreslår omval av Eva Mattsson och Christer Johansson samt nyval av Jens 
Mattsson, samtliga på tre år, samt fyllnadsval av Johan Karlsson, också på tre år för att 
korrigera mandatperiodernas utgång i styrelsens sammansättning. 

Beslut 
Riksstämman beslutar enligt valberedningens förslag.  

§ 34 Val av två revisorer för ett år
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Valberedningen föreslår omval av Jesper Thomelius, REDO, till ordinarie auktoriserad 
revisor samt nyval av Kari Langenoja, Järfälla, till lekmannarevisor, båda på ett år. 
Beslut 
Riksstämman beslutar enligt valberedningens förslag. 

§ 35 Val av två revisorssuppleanter för ett år
Valberedningen föreslår omval av Mattias Svensson, REDO, som ersättare till den 
auktoriserade revisorn och omval av Anders Belfrage, Växjö, som ersättare till 
lekmannarevisorn. 

Beslut 
Riksstämman beslutar enligt valberedningens förslag. 

§ 36 Val av tre ledamöter till valberedning för ett år
Förslag har inkommit till stämman om att återvälja Peter Berglin, Sara Elg och Christer 
Olsson som medlemmar av valberedningen, samtliga på ett år.  
Beslut 
Riksstämman beslutar att välja Peter Berglin, Sara Elg samt Christer Olsson som medlemmar 
av valberedningen.  

§ 37 Ekonomisk planering/budget
Hans Bredberg redogör för styrelsens resultatbudget för 2022. Verksamheten avses bedrivas i 
princip som 2021, men en något mindre summa budgeteras än utfallet 2021, vilket innebär 
återgång till mer normalt läge. Löner till föreningens personal ska justeras upp något och 
lokalkostnader ses över. Projekten ligger utanför budget.  

§ 38 Förmånstagare i Postkodlotteriet, så här används pengarna
Stina Rigbäck redogör för vad de bidragsmedel som BirdLife Sverige erhållit från 
Postkodlotteriet ska användas till. Syftet är att få befintliga verksamheter att växa samt bredda 
med nya aktiviteter. Personalkostnader är största posten, då riksföreningen anställt ny 
personal. Exempel på andra kostnader är organisation av riksstämma, landsdelsmöten m.m. 
Pengarna är inte öronmärkta annat än att vissa saker är uteslutna. Att vara förmånstagare 
innebär att mycket arbete läggs ner på redovisningen, som måste vara noggrann.  

§ 39 Fastställande av verksamhetsriktlinjer för nästkommande kalenderår (2023)
Eva Mattsson presenterar styrelsens förslag till verksamhetsriktlinjer, som anger visioner, 
huvudmål och riktlinjer för det kommande verksamhetsåret. Utifrån dessa skriver styrelsen 
sedan en verksamhetsplan. Huvuddelen av riktlinjerna är samma som tidigare år men under 
året kommer extra fokus att vara på bland annat våtmarker, utveckling av det interna 
informationsflödet mellan riksorganisationen, regionalföreningar och kommittéer, samt 
hantera den växande organisationen. 

Underlag 
Styrelsens förslag till verksamhetsriktlinjer för 2023. 
Beslut 
Riksstämman antar förslaget till verksamhetsriktlinjer för 2023. 
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§ 40 Fastställande av medlemsavgifter för nästkommande kalenderår
Hans Bredberg presenterar styrelsens förslag till följande oförändrade årsavgifter för ordinarie 
medlemmar: 

• Medlem med Vår Fågelvärld (VF) 330 kr 

• Familjemedlemskap med VF 390 kr 
Familjemedlemskap innebär att alla som är bosatta
i samma bostad är medlemmar; enbart med en VF.

• Ungdomsmedlem t.o.m. 25 år med VF 165 kr 

• Tillägg för utlandsmedlemmar 120 kr 

• Medlem genom regionalförening 0 kr 

• Medlem genom integrerad regionalförening 0 kr 
Beslut 
Riksstämman antar styrelsens förslag till medlemsavgifter för 2023.   

§ 41 Debatten om skogen
Daniel Bengtsson sammanfattar den senaste tidens infekterade mediedebatt om skogsbruket 
och artskyddsförordningen, EU:s naturvårdsdirektiv, skogsstyrelsens pressmeddelande den 10 
februari och kontroversiella uttalanden från generaldirektören. BirdLife Sverige har svarat att 
denna situation borde gå att lösa med generella regler, till exempel skogsbruk utanför 
häckningstid i möjligaste mån. Förebyggande strategier behövs för att inte åsidosätta 
förbuden. Daniel informerar även om vad miljöjuridiken säger gällande artskydd med fokus 
på EU. Informationen följs av en öppen dialog. 

§ 42 Sammanfattning om fredagens seminarium om våtmarker/kommande kampanj
Ulrika Tollgren, Niclas Lignell och Liv Stjärnlöf berättar om höstens kampanj kring 
våtmarker, återvätning och våtmarksfåglar som kommer att synas i Vår Fågelvärld nr 4, på 
BirdLife Sveriges hemsida, sociala medier och på Falsterbo Bird Show. Sammanfattning av 
stämmoseminariet och information om att inspel och idéer kommer att arbetas vidare med till 
kampanjen samt i den ”verktygslåda” som kommer att publiceras på hemsidan. Flera 
regionalföreningar efterlyser mer långsiktighet och regional delaktighet i riksföreningens 
kampanjer. Kommunikationsplaner behövs samt längre tid för förberedelser och möjlighet för 
regionala tidskrifter och programaktiviteter att plocka upp temat. 

§ 43 Drömprojektet för sydlig kärrsnäppa
Mia Ericsson och Niclas Lignell informerar om ett projekt för den akut hotade sydliga 
kärrsnäppan. BirdLife Sverige har tillsammans med Nordens Ark fått ett bidrag på 13,2 
miljoner kronor från Postkodlotteriet för att försöka vända populationsutvecklingen i positiv 
riktning. Det fyraåriga projektet kommer att fokusera på Öland, där arten har sitt starkaste 
fäste, men mindre populationer finns även i Skåne och på Gotland. Projektet, som har kontakt 
med berörda myndigheter, forskare samt inventerare, kommer att innefatta 
populationsövervakning, habitatanalyser, biotopåtgärder, uppfödning/utsättning samt 
kommunikation. 
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§ 44 Landsdelsmöten hösten/vintern 2021
Stina Rigbäck informerade om de landsdelsmöten som hölls under oktober, november och 
december 2021. Vindkraft är exempel på ett tema som berörde många. Frågan lyfts om 
regionalföreningarna kan tänka sig att ha digitala landsdelmöten under 2022 för att kunna ha 
landsdelmöten varje år. Annars sker landsdelsmöten bara vartannat år med fysiska träffar. Ett 
flertal regionalföreningar ställer sig positiva till att delta i digitala landsdelsmöten hösten 
2022. Stina uppmanar närvarande att ta med sig frågan och återkoppla till Stina när de har 
hört med sina regionalföreningar. Förslag på teman mottages tacksamt. 

§ 45 Nominera mera
Eva Mattsson från riksstyrelsen tar upp att det behövs nomineringar till utmärkelser. 

§ 46 Frågor uppkomna under stämman
• Peter Berglin meddelar att han kommer att lämna valberedningen nästa år, uppmaning

till regionalföreningar och övriga medlemmar att nominera nya kandidater.

• Stina Rigbäck informerar om möjligheten att använda sig av artrally.birdlife.se när
man har artrally-aktiviteter, vilket är ett smidigt digitalt hjälpmedel.

§ 47 Hur blev riksstämman? Sammanfattning, förväntningar, synpunkter,
förbättringsförslag 
Synpunkter från deltagarna: 

• Boende, mat och lokaler var högt över förväntan och lokalen var lättillgänglig med
kollektiva färdmedel även för långväga deltagare.

• De sociala aktiviteterna utanför mötesförhandlingarna var lagom många och
välorganiserade.

• Seminariedagen blev lyckad men det hade varit bra med mindre grupper i
workshopen.

• För att regionalföreningarna ska hinna prata med sina lokalföreningar om frågor att
lyfta behöver mer information kring ämnen som tas upp komma långt innan stämman.

• Seminarium på fredagen innan riksstämman bör fortsätta även framöver.
• Det vore trevligt med fler öppna diskussionspunkter till kommande år.
• Åsikt inkommer att någon som är insatt i verksamheten bör vara ordförande under

beslutspunkter för att öppna för mer dialog. Även motsatt åsikt inkommer att det var
bra att beslutsärendena följde tidsplanen så mer fokus kunde läggas på informations- 
och diskussionspunkterna.

• Förstagångsbesökare påpekar att riksstämman varit en mycket trevlig upplevelse.

§ 48 Riksstämma 22–23 april 2023
Information om att nästa års riksstämma kommer att hållas 22–23 april 2023 i Västergötland, 
där riksstämman var senast 2000. Västergötlands representant tackar ja till att stå värd för 
riksstämman 2023. 

§ 49 Stämmans avslutande

Detta dokumentet har signerats genom digitala signeringstjänsten GetAccept.
Fingerprint: 5d35aed34ea36850570a7c9c65dc618ad48da490f911d4cce0384ad3ea67ec7dec9e11c1b3fe9e3f07f524996e8feca33e5684acb5b8f847927ee0259c378f7a



10 

Ordförande Lotta Berg och föreningschef Stina Rigbäck tackar arrangörerna från StOF och 
alla övriga deltagande för visat intresse och engagemang på riksstämman 2022 och förklarar 
den för avslutad. 

Vid protokollet: 

Gunilla Hjorth 
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